
LÄHTÖPUUHIA PITI'~Ä.rtJ-U\T.NASSA. 

l:;dellisessä luvussa mainitun puhelinkeskustelun (My

reen - Blomquist) aikana sain tietää , että Johtokunta oli hy

väksynyt ehdotukseni pankkiolojen järjestämiseksi ja myös nää

rännyt ehdottamani vir.a ilijat käytetthviksi uusissa paikoissa. 

Samalla kuin Blomquist kehoi tti kiirehtim,·o.n muuttoa, 

pyysi h~, etta hyvissa ajoin ilmoittaisin hänelle milloillica 

Sortavalaan msarätty henkilök~ta tarvittiin . 

Hinoa kohta ehdotuksestani, jo. Ll ei tyydittänyt oli 

se, jossa pyysin, etta Johtokunta määräisi vahtimestari-talon

lInelle'l Sortavalaan . Siihen ei suostuttu vaan ilmoitettiin, et
ti:i. minun oli hankittava siihen sOjiva Lies . .Lupasin yrittää , 

mutta en antanut mitd~n tllicuita Ollilistumisestani . 

rehtävä olikin siksi vaikea, että raikka on tän& ~~i

vånäkin viela tilapäisen sijaisen hOidettavana, sillä kaihl:i 

pystyvät miehet ovet nyt kuten silloinkin ase kädessä maatam

me puolustamassa , tai on niillä semmoiset pallJ.avaatimukset, 

ettei pa~~in palkLasaännön puitteissa saa heitä töihin . Jaill 

kyllä sopimuksen syntymähn vahtimestari :Ieikki l.ertase:a. kans 

S'1 , TY) ' lt+a 11.:-: 1 voi astun palvelul-seen vasta siteen, 'cm va:;?au

tuu sotavhessä, jossa hän toistaiseksi pr.lvelee kor;raalina . 

Pi t kärantaan pal attuani selvitin ensin ec1ellisess~l 
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lUVllssa selostetun asian, minkä jälkeen oli aika huolehtia 

myös tavallisista juoksevista töistä, jotka olivat väliaikui 

sesti ol l eet muiden huolena . 

Foissa ollessani olivat paikalliset asiat tulleet 

vänrikki Terämaan ansiosta hoidetuiksi, vai kka vii2...kokerto 

m~llisesta olikin jäänyt osa liitteistä pois ja muutakin pie 

n empää oli jäänyt tekemättä . Kuitenkaan ei mitdan laiminl yön

tiä , joka ei olisi ollut helposti korjattavissa, ollut sattu

nut, vaan kaiLd:i saatiin pian 'runtoon ja aikansa tasalle . 

Yehitys kulki nyt kuten yleensa koko aikana siksi 

nopecta tahtia eteenpäin, ettei saanut ajatell~ töiden siir 

tämistä päiv~stä toiseen, sille silloin oli vasra olemassa, 

että ne olisivat j~dneet kokonaan tekern~ttä . 

Kun kamreeri Blomquistin ilmoi tuJcsen mukaan tiesin, 

ettli ehdot~lliseni konttorimme jakaamisesta eri osastoihin oli 

hyväksytty Johtokunnassa , k&ytin väliajan ~erehdyttääl:seni 

vänrikki Terämaan järjestelmän yksityiskohtiin . Tämä oli ver 

rattain helppo tehtäv~ , sillä h1:.n oli ollut tilaisuudessa tu

tustumaan suunnitelman periaätteisiin keskustelujemme yhtey

dessä . roni yksityiskohta sai vasta nyt lopullisen muotonsa , 

mutta pääpiirteet .Jysyivät muuttumattomina . 

Aikamme odotettuarmne tuli sitten Johtokunnan kirje , 

joka vahvisti kamreeri Blomquistin ilmoituJcsen . Silloin olim

T'le mybs valmi i t heti l-yhtymi=.;.dn tarpeen vaatimiin toimiin S8t 

c1a~<:semme }:Rilcki slJiuPlaal'l hi:iiyiöittä . 

Suunnitelman hyväksyminen ei sisältänyt ainoastaan 

periaatteen om,~sumista, sillä myös henkilöehdotuJcseni olivat 

- h).ten jo mainitsin - menneet läpi semmoisinaan , mikä ilah-

dutti T~eitä samalla kun se myös herätti jonLrun verrrul 

ihmettely~, sillä emme olleet tottuneet tällaiseen myöntyväi

syyteen pääkonttorin taholta . NLhtävästi oli ylikamreeri kui 

ten[in huo~1rumut, että ehdotus oli hyvi n perusteltu ja sen 

vuo'zsi h~~.n ei ollut muuttanut sitä, vaan esitti sen semmoi se 

naan ,Tohtohmnan hyväksyttäväksi . 
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Kamreeri Blomquistin ilmoittaessa, et te:. l~ailCki ky

seessä olevat naiset jo olivat saaneet m, ur~yksen olla l~~

tövalIliina ja h~en ::?yyti".ess, '.un Iiinua ajoissa ilmoi ttaI'laan, 

~illoinka heidän tulisi suapua uusiin toimi:;Jai u\.oihinsa, VL s 

tasin, ett~ neiti v . ri6ht, jonka tuli liJ.tt.[d PitkärLnnan 

ryhmään, saisi tulla heti muiden jäädess~ OuoLtaM,an l'h~m

pi~ ohjeita ja muardyksiEi . 

Neiti von Wrightin tulo johtaisi siihen, ettd voi

sin luoVllttaa Fi tl~i:..rannan pai.mlliset tehtå,vät ja niiden j oh

don kokona<:n Terämaan huolelLsi , joten itse voisin paremmin 

hoi taa sii ron yhteydessä. esiintyvät asiat . Näin td a..htuikin 

syys mun 5 . päivänä . 

Everstiluutnrultti Veistarolle ilmoitin puhelimitse 

Johtokunnan päLtöksestä suostua siihen, että Pitkärantaan j~i

si Sortavalan konttorin alaosasto, joka olisi sotilasvirano

maisten mdärtyksestä valmis siirtymään heidän parhaaksi katso

maansa paikkaan sen mukaan kun tilanteE:n '{:ehi tys niin vaatii. 

Hän oli kuulemaansa hyvin ty;tyväinen , :uutta nälkä 

nä tti tässäkin kasv::...vo.n syödess",-, sillä han fyysi nyt, ettii 

panlill:i suostuisi jär jestäm'iän viel::" toisen lii ':lruvan asioir is

ton suuntaan Suojärvi - Petroskoi . Pitkärannan rylnnä tulisi 

nähtävästi toimimaan ja siirtymädn suuntaan Vitele - Aunus, jo

ten Karjalan armeijan pohjoinen osa j~isi sen avusta osatto

maksi. 
Lupasin tehdJ vastaavan ehdotukstJn Jol'tokunnalle, 

mutta hUOJllDutin s a.I!lal la , etten voinut taata. myönteistc' tu}nf\

ta, hm _,cJlkilla alkoi olla puute Lit!histä . Tiesin ettei Uuc.en 

ryl.J'län lähettäminen vielä ollut ajankohtainen, joten L.hetin 

ehdotuJ'sen 'drjeessa, jossa selitin syyt ja tarkoituJcsen . Tä

mä tcpahtui syyskuun 5. päivänä . 

Uusi ryhmä tulisi kyllä 1:.iheuttamaan erinc:isiä vai

ke~llisia, sillä olisi :oulutett"'va aivan uusi henkilöhmta tar

Loi tuJ~s.een, I'lutta arv8sin asian bJll& järjestyvc.n, sillä oli
han vielä aik<:a rL.uhaf'sa valmistaa kai i t,'hän liittyv~'t sei-

kat . 
~'yös valvonta ja tarkastus tulisi va.i ~eaksi, ''lJ.11 jou-
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tuisin olemaan poissa Sortavalasta niin usein, että työni siel 

l~' voisi tulla vaillinaisesti hoidetuksi . Tämmöiset vaikeudet 

eivät lcuitenkaan tehneet minua levottomaksi, sillä pahemmi s 

takin pulmista olin selviytynyt, joten en katsonut tilannet -

ta niink&än huolestuttavrucsi, kuin milta se ensi hädässä näyt 
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